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یادداشت

 چگونه فقر ، زمینه ساز 
جرایم اجتماعی می شود؟

وقتــی صحبت از فقــر اقتصــادی می کنیم در 
حقیقت فکرمان به سمت یک ویرانی و آنارشی در 
جامعه کشیده می شود و در خواهیم یافت که فقر 
در یک جامعه باعث می شود که انسان ها بی اختیار 
و بر خلاف تمایل شان پای روی یک سری قوانین 
و اصول انســانی بگذارند و از عرف و  مسیر صحیح 

اخلاقی جامعه خارج شوند.
براســتی چه چیزی سبب می شود که انسان ها 
در جامعه دست به هنجارشــکنی بزنند و قوانین 
جامعه و اجتماع را بــه هم بزنند و از دایره قانون 

خارج شوند!؟ 
این سوالی ست که البته جواب آن را همه خوب 
می دانیم، اما طرح این ســوال تلنگری اســت بر 
آقایان مسئول که البته اگر بیدار شوند و فروپاشی 
اقتصادی را در کشــور ببینند و  مشــاهده کنند 
کــه جامعه چه طور در فقــر و مصیبت و فلاکت 
فرو رفته اســت و مردم هر روز بــا گرانی و تورم 
دست و پنجه نرم می کنند و خودشان را به آب و 
آتش می زنند که بلکه نانی برای خوردن بر سفره 
بیاورند و متأســفانه در این میــان می بینیم که 
عده ای ســرگرم اختلاس های وحشتناک و غارت 
منابع مالی کشــور و مردم هســتند؛ در حقیقت 
جامعه نیازمند حمایت مالی و همه جانبه از طرف 
مســئولان و مدیران اقتصادی است تا مردم کمی 
از ایــن وضعیت رهایی یافتــه و به زندگی نرمال 

خود باز گردند.
در واقع در این زمان در جامعه قشــر متوسط 
نداریــم، چرا که جامعه ما از نظر اقتصادی به دو 
گروه فرودســت و گروه مرفه تقسیم شده است، 
و فشــار طبقه مرفهین بی درد همچنان بر اقشار 
فرودســت و مخصوصا طبقه کارگر فشــار وارد 
کرده است و کمر طبقه ضعیف جامعه به واسطه 
حجم سنگین مشکلات و  تورم و گرانی کالاها به 
شدت خم شــده است و در حال شکستن است؛ 
این حجم فشار سبب شده است که برخی اقشار 
کم در آمد و ضعیف جامعه به ســمت و ســوی 
قانــون شــکنی و جرایم پیش رفته و دســت به 
بزهکاری بزنند، زیرا وقتی فقر گلوی یک انسان 
از قشر فرودست را بگیرد آن فرد مجبور است که 
دســت و پا بزند و خود را به هر نحوی که هست 
از این منجلاب نجات بدهد، بر این اساس به هر 
راهی که به ذهنش می رســد پناه می برد و  این 
اصلا به نفع جامعه و اجتماع نیست، و دودش نه 
تنها به چشم عموم مردم بلکه به چشم مرفهین 
که بی تفاوت به مشکلات فرودستان هستند هم 

می رود.
یکی از عوامل فقر در جامعه رشد بیکاری است 
و این یعنی تولید واقعی ما رشــد نکرده اســت و 
مســئوولان در زمینه کارآفرینی ســرمایه گذاری 
نکرده اند و قشر کثیری از جامعه علاوه بر بیکاری 
به شغل های کاذب و نافرجام بدون پوشش بیمه ای 

رجوع می کنند و  این یعنی فاجعه در دل جامعه.
سیاستگذاری های غلط برخی مدیران اقتصادی 
باعث شــده که تورم و بیکاری در جامعه گسترش 
یافتــه و مردم در تهیه مایحتاج اولیه زندگی خود 

دچار مشکل و آسیب و بحران شوند.
آسیب های اجتماعی هویت و ماهیت یک جامعه 
را مــورد هدف قرار می دهد، فقــر و نابرابری های 
اقتصــادی از مهم ترین معضلات جامعه بشــری 
و بدترین آســیب های اجتماعی و نیز زمینه ســاز 

جرایم اجتماعی است.
با  تاکیــد دارنــد  آسیب شناســان اجتماعــی 
بررسی هر یک از آســیب های اجتماعی از جمله 
تن فروشی، روســپی گری، دزدی و زورگیری، باید 
گفت بروز این آسیب ها به دلیل فقر است. با وجود 
فقر در جامعــه افراد نیز توانایــی تطبیق خود با 

شرایط کنونی را ندارند.
 این امر می تواند جزو ضعف کارکردهای فرهنگی 
کشور نیز تلقی شود.در واقع فقر مادر آسیب های 
اجتماعی است که بایســتی با سیاستگذاری های 
صحیح اقتصــادی و به دور از تعارفات سیاســت 
داخلی مدیران و بلکه صادقانه، مسئولین بنشینند 
و  چاره اندیشــند تــا مگر کمی حــال خوش به 
جامعه و  مردم باز گردد، و سر و سامانی به اوضاع 

اقتصادی نابسامان کشور دهند.

تلخ و شیرین واکسیناسیون در دو دولت 
توپخانه رســانه ای دولت ســیزدهم امــا در ادامه 
ســخنان بهرام عین اللهی این بــار در یکی دیگر از 
رســانه های وابسته که در دولت قبلی رئیس جمهور 
قبل را همواره متهم به کم کاری در واردات واکســن 
می کرد با تیتر اصلیِ »خدمت بزرگ دولت رئیســی 
به ســلامت مردم؛ ســال گذشــته در چنین روزی 
تعــداد قربانیان کرونا 709 نفر بود« نوشــته: »روی 
کار آمدن دولت سیزدهم و عزم جدی رئیس  جمهور 
سبب شد تا وی شخصاً پیگیر خرید و ثبت سفارش 
واکسن شــود. تماس  های شخصی ابراهیم رئیسی با 
رئیس  جمهور چین سبب شد تا زمینه خرید واکسن 
ســینوفارم فراهم شــود. در این میــان ادعای ثبت 
ســفارش و پیش خریدکردن این واکســن  ها توسط 
دولت قبل از سوی برخی مطرح شد، اما سفیر ایران 
در چیــن در آن مقطع ایــن ادعاها را تکذیب کرد و 
گفت: خرید واکسن سینوفارم به روز انجام می  شود«. 
نویســنده مطلب مزبور ادامه می دهــد: »در آن بازه 
زمانی که اکثر کشــورها به واکسن نیاز داشتند هیچ 
واکسنی قابل پیش خرید شدن نبود به جز سازوکار 
کوواکس بهداشــت جهانی. با این تفاسیر سینوفارم 
خریداری شــده در زمان دولت دوازدهم، حدود ۱۳ 
میلیون و 700 هزار دز بوده اســت که 9.۳ میلیون 
دز تا پایان تیر و ۴.۴ دز تا نیمه مرداد تامین شــده 
بود. واکسن  های اسپوتنیک و بهارات از دیگر واکسن  
هایی بودند که دولت دوازدهم ســعی در تأمین آنها 
داشت اما از مجموع ۶۴ میلیون واکسن ثبت سفارش 
شــده از این نمونه  ها در دولــت دوازدهم، تنها یک 
میلیون و ۱70 هزار دز وارد کشــور شد.« بررسی ها 
اما نشــان می دهد که آقــای عین اللهی هنگامی که 
وزیر نبود به همراه 2500 پزشــک نامه ای مبنی بر 
عوارض جدی واکســن های تازه ساخته شده و وارد 
شده نوشــت و شخص سعید نمکی، وزیر بهداشت و 
درمان وقت می توانسته از چنین نامه ای الهام گرفته 
باشد و در راستای واردات واکسن اهمال و کم کاری 
و کارشــکنی کرده باشــد، و این در حالی است که 
عین اللهی پس از وزیر شدن، فرزند نمکی را به عنوان 
دستیار و مشــاور خود برمی گزیند و عجیب تر اینکه 
به مفاد نامه ای که خودش در حمایت از منع واردات 
واکسن از برخی کشورها و با برخی پلتفورم ها نوشت 
عمل نکرد! سازوکار کوواکس بهداشت جهانی اولین 
تأمین کننده واکســن های خارجــی و معتبر و مؤثر 
بــود که ضمن اینکه عمده واکســن های تولیدی در 
بحبوحه موج کرونا را در اختیار داشت، با کشورهای 
دنیا بــه نامه نگاری برای ســفارش گیری پرداخت و 
با تعیین مهلت مقرر، کشــورها را برای اســتفاده از 
تنها واکســن هایی که مجوز اضطراری و آزمایشــی 
نداشتند تشــویق کرد، که ایران بر اساس تحریم ها 
و ممنوعیت های داخلــی و نامه ای که این تحریم ها 
را توجیه می ساخت به ضرب الاجل سازوکار کوواکس 
اهمیــت نداد و دولت وقت ناچــاراً حاضر به واردات 
واکسن نشد. روزنامه اصول گرا می خواهد آدرس غلط 
دهد، اما سؤال از وزیر بهداشت درباره واکسیناسیون 
کرونــا آن هم نه دربــاره کندی یــا ضعف های این 
واکسیناســیون بلکه درباره اینکه چرا دولت واکسن 
کرونــا را ترویج و در مواردی اجبار کرده اســت در 
مجلس رقم می خــورد. در واقع ابهام نمایندگانی که 
در دولت قبل اقدام به چالش با دولت حسن روحانی 
و وزارت خارجــه می کردنــد درباره اصل واکســن 
بوده اســت و بعد از تجربه کشــتار وحشتناک کرونا 
در تابســتان گذشته که طبق آمار های رسمی روزانه 
گاه تا 700 قربانی روی دســت کشور می  گذاشت و 
بعد از آن کاهش شــدید آمار در پی فراگیر شــدن 
واکسیناســیون یا ابتــلای چندیــن ده میلیونی به 
بیماری و پیدایش ایمنی طبیعی در جامعه، همچنان 
77 نماینــده قانونگذار این کشــور معتقد هســتند 

کاسه ای زیر نیم کاسه واکسن  های کرونا وجود دارد!

ادامه از صفحه اول

رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت 
اســتان البرز گفت: این ســازمان بر اعمال 
و رعایت فرآینــد قانونی برگزاری انتخابات 
اتحادیه های در شهرستان کرج تاکید دارد.

 به گزارش روابط عمومی و اطلاع رسانی 
ســازمان صنعت، معدن و تجارت اســتان 
البــرز رامین ربیعی افزود: به اســتناد ماده 
۴۸ قانــون نظــام صنفی، رئیس ســازمان 
صمت به عنوان رئیس کمیســیون نظارت 
بر ســازمانهای صنفی و همچنین مســتند 
به دســتورالعمل بند ه ماده 55 قانون نظام 
صنفی، این مســئول به عنــوان هماهنگ 
کننــده فقط دارای یک حق رای از مجموع 

۱۴ رای اعضای دائمی کمسیون است.
وی ادامــه داد: تصمیمــات حوزه اصناف 
به خصوص نظارت مســتمر بر فرآیندهای 
انتخابات از &quot;دســتور مجوز صدور 
فراخوان ثبت نام توســط هیئت اجرایی تا 
 ;quot&به شــکایات کاندیداها رسیدگی 
در کمیســیون نظارت مورد رسیدگی قرار 
می گیــرد و مصوبــات این کمیســیون با 

اکثریت آرا اجرا می شود.
رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت 
اســتان البرز توضیح داد: همزمان با شیوع 
بیماری کرونا و ممنوعیت اجتماع انســانی، 
انتخابات برخــی از اتحادیــه های صنفی 
شهرســتان کرج از یکم اســفند ماه 9۸، با 
اســتناد به مصوبات ســتاد ملی کرونا، به 
تعویق افتــاد و علی رغم مجــوز صادره از 
ســوی دانشگاه علوم پزشکی برای برگزاری 
انتخابــات اتحادیه های صنفــی در تاریخ 
چهارم مهر ماه ۱۴00 با سیر مراحل قانونی 
مرتبط، این اقدام دستخوش صدور دستور 
مقامات قضایی در کشــور شــد که پس از 
اتمام مهلت سه ماهه دســتور مذکور، این 
سازمان با اخذ مجوز مجدد از دستگاههای 
ذیصلاح انتخابــات اتحادیه هایی که معوق 

شده را از اسفندماه برگزار نموده است.
ربیعــی اضافه کرد: از اســفند ماه ســال 
۱۴00 یعنــی پــس از بازه زمانی اشــاره 
شــده پس از مجوز دانشگاه علوم پزشکی و 
تکمیل روند قانونی تایید انتخابات، تاکنون 
انتخابــات 7 اتحادیه صنفی برگزار و هیئت 
مدیره اتحادیه ها مشــغول بــه فعالیت در 

چارچوب قانون نظام صنفی هستند.
وی تاکید کرد: با ابــلاغ مصوبات یکصد 
و بیســت و سومین جلســه هیئت نظارت 
عالــی مبنی بر اینکه آن دســته از اتحادیه 
هایــی که بیــش از یک ســال از ثبت نام 
انتخابــات آنان به واســطه بیماری کرونا و 
افتاده  ســایر مصوبات مربوطه به تعویــق 
اســت مشــمول فراخوان مجدد می شود 
موضوع در کمیسیون نظارت بر سازمانهای 
صنفی اســتان البرز مطــرح و پس از بحث 
و بررســی مقرر شــد به اســتناد مصوبات 
هیات عالی نظــارت برای 5 اتحادیه صنفی 
شامل اتحادیه باطری سازان، کامیون داران، 
بهداشتی  و  تزئینات ساختمان  الکترونیک، 
ساختمان فراخوان مجدد ثبت نام صادرشود 
که این مراحل نیز به صورت قانونی در حال 

انجام است.
رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان البرز گفت: اخیراً مکاتبه ای از سوی 
دبیرخانه هیئت عالی نظارت به این سازمان 
واصل شــده که یکــی از فعــالان صنفی 
شهرســتان کرج در خصــوص تصمیمات 
کمیســیون نظارت پیرامــون اتحادیه های 
ذکر شــده شــکایتی را به ثبت رســانده و 
این امر باعث شــد موضوع در کمیســیون 

نظارت اســتان مطرح و با توجه به مکاتبه 
صورت پذیرفته از مرجع نظارتی و ابهاماتی 
که در برنامه اجرایی انتخابات اشــاره شده 
بود، با اکثریت آرا در مصوبه ای تاکید شــد 
که دبیرخانه کمیسیون نظارت ضمن تهیه 
گــردش کار، موارد را از هیات عالی نظارت 
استعلام نماید، لذا با توجه به شکایت موجود 
امکان صدور فراخوان برای اتحادیه های در 
حال حاضر وجود ندارد که به محض وصول 
پاسخ استعلام فرآیند انتخابات همانند سایر 
انتخابات اتحادیه هــای صنفی که در حال 

انجام می باشد صورت می پذیرد.
رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت 
اســتان البــرز گفت: عملکــرد موجود این 
ســازمان در بخش های مختلــف صنفی، 
صنعتــی و معدنی بر اســاس مســتندات 
موجود به هیچ عنوان قابل خدشــه نیست، 
چرا که فقط در طول ســه ســال اخیر و 5 
ماهه نخست امسال،اســتان البرز رتبه اول 
کشور را در پرداخت تسهیلات رونق تولید 

به خود اختصاص داده است.
ربیعی خاطرنشــان کرد: تسهیلات برنامه 
تولید و اشتغال نیز در سه حوزه تسهیلات 
ســرمایه در گردش، تســهیلات نوسازی و 
بازسازی و تسهیلات تکمیل طرح های نیمه 

تمام ارائه می شود که هم اینک استان البرز 
توانسته اســت تعهد کشوری پرداخت این 
تسهیلات را به صورت کامل انجام دهد و به 
لحاظ عملکردی در این حوزه رتبه نخست 

کشوری را کسب نماید.
*احیــا و فعالســازی ۱۳9 واحد صنعتی 

راکد در استان البرز طی یک سال اخیر*
رئیس ســازمان صمت البرز با اشــاره به 
این که فعالسازی واحدهای راکد در اولویت 
ویــژه دولت، وزارت صمت و این ســازمان 
اســت، گفــت: در طول یکســال اخیر و با 
همراهی همه دستگاه های مسئول در استان 
و عضو کارگروه تســهیل و رفع موانع تولید 
استان، ۱۳9 واحد تولیدی مجددا فعال شده 

و به چرخه تولید باز گذشته است.
ربیعی افزود: ایــن واحدهای صنعتی که 
پیش از این راکد و نیمه فعال بودند با حجم 
ســرمایه گذاری ۱۳ هــزار و ۳99 میلیارد 
ریال، زمینه اشتغال زایی دوباره برای بیش 

از ۴ هزار نفر را فراهم کرده است.
وی یادآور شــد: از این تعداد، شهرستان 
اشــتهارد با ۳۸ واحد با ســرمایه گذاری 2 
هزار و 5۶9 میلیارد ریال و اشــتغال ۸7۴ 
نفر، بیشــترین سهم و پس از آن شهرستان 
ســاوجبلاغ با 2۶ واحد و سرمایه گذاری 2 
هزار و 7۸7 میلیارد ریال و با اشتغال هزار و 

92 نفر در جایگاه بعدی قرار دارد.
فردیس  کرد: شهرســتان  تصریح  ربیعی 
بــا 2۶ واحــد و ســرمایه گذاری ۴ هزار و 
5۶9 میلیارد ریال و با اشــتغال زایی دوباره 
بــرای 9۱7 نفــر، نظرآباد بــا 2۶ واحد و 
سرمایه گذاری 999 میلیارد ریال و اشتغال 
۳0۳ نفــر و همچنین کرج بــا 2۶ واحد و 
سرمایه گذاری 2 هزار و ۴72 میلیارد ریال 
و با اشتغال 792 نفر در رده های بعدی قرار 

دارند.
ربیعی در پایان تاکید کرد: خوشــبختانه 
در بســیاری از شــاخص هــای عملکردی 
در حــوزه های مختلــف صنعتی، معدنی و 
تجاری، اســتان البرز دارای رتبه های برتر 
کشــوری و در جایگاه نخست است که در 
همین خصوص و به مناســبت هفته دولت 
همه موارد با جزئیات خدمت مردم شــریف 

استان ارائه خواهد شد.

تاکید ویژه سازمان صمت استان البرز بر اعمال فرآیند قانونی برگزاری انتخابات اتحادیه های صنفی 

احیای 139 واحد صنعتی راکد  طی یکسال گذشته

اصفهان-مرادیان:  مرادیــان:   – اصفهان 
دکتر سیدرضا مرتضوی در نشست خبری 
با رســانه ها با اشــاره به اینکــه رویکرد 
دولت ســیزدهم توجه به مناطق محروم 
اســت، بیان کرد: رویکرد این دولت توجه 
به آحاد مــردم در اقصی نقاط کشــور با 
اولویت مناطق محروم است. با این رویکرد 
سفرهای شهرســتانی برنامه ریزی شد و 

۱۳ سفر با ۳77 مصوبه صورت گرفت.
وی با اشاره به بلاتکلیفی طولانی مدت 
برخی طرح های عمرانی عنوان کرد: یکی 
از شــاهکارهای معاونــت عمرانی تعیین 
تکلیف مالکیت اراضــی علی آباد کلنگان 
بــود از ســال ۴7 تاکنــون در بلاتکلیفی 
به ســر می برد، لذا از دســتاوردهای سفر 
ریاست جمهوری به اصفهان تعیین تکلیف 
مالکیــت این اراضی و الحاق آن به شــهر 

اصفهان بود.
دکتر مرتضوی با اشاره به بازگشت 2۱9 
واحد تولیدی راکد به چرخه تولید، گفت: 
باتوجه به تعــداد قابل توجــه واحد های 
تولیــدی راکــد، در کمتر از یک ســال 
گذشته با تشــکیل منظم جلسات سستاد 
تســهیل و رفع موانع تولیــد، 2۱9 واحد 
راکد به چرخه کار و فعالیت باز گشــتند.

اســتاندار اصفهان تکمیــل و ابلاغ طرح 
تفصیلی شــهر کاشــان بعد از ۱0 سال را 
از دیگردستاوردهای دوره مدیریتی استان 
دانســت و خاطر نشان کرد: طرح تفصیلی 
کاشان بیش از ۶ سال قبل مصوب گردیده 
بود و در خصوص ابلاغ آن میان دســتگاه 

هــای مختلف اختلاف بود؛ تکمیل و ابلاغ 
شد.وی با بیان این که بهسازی، تکمیل و 
نوســازی مدارس از اولویت های مدیریت 
استان اســت، تصریح کرد: اصرار دارم در 
همه جلســات شــورای آموزش و پرورش 
حضور داشــته باشــم و در همه جلسات 

تاکنون حضور داشته ام. 
در یک فقــره ۳2 واحد فنی و حرفه ای 
مورد حمایت قرار گرفت. در سفر ریاست 
جمهوری اعداد خوبی را در مصوبات سفر 
قرار دادیم قریب بــه 900 میلیارد تومان 
برای بهســازی، تکمیل و نوسازی مدارس 
در نظر گرفته شــده است. وی با اشاره به 
اینکه هر گونــه بارگذاری جدید بر زاینده 
رود، دســت درازی به منافع مردم استان 
اصفهــان اســت، تصریح کــرد: از ابتدا با 
اجرای پروژه غیرقانونی بن_بروجن مخالف 
بودیم چرا که مغایر با مصوبات 9 ماده ای 
شورای عالی آب و برخلاف مصالح استان 
بوده و هســت. در زمان اجرای این پروژه 
غیرقانونی در جغرافیای استان اصفهان از 
این اقدام قانونی ممانعت به عمل آوردیم و 
با انتقال پروژه به جغرافیای استان مجاور 
تلاش ها در سطح ملی برای پیگیری عدم 
بارگــذاری جدید بر زاینــده رود از طرف 

مدیریت استان شدت گرفت.
دکتــر مرتضوی تصریح کرد: پروژه های 
انتقــال آب اصفهان به قــوت خود باقی 
خواهد ماند و وزارت نیرو متعهد به تکمیل 
همه پــروژه های انتقــال آب به اصفهان 

است.

استاندار اصفهان افزود: در ماه های اخیر 
تلاش های خود را در این راســتا مضاعف 
کردیــم اما به جهت تغییر مســیر انتقال 
آب در استان چهارمحال و بختیاری روند 
مطالبه گری ما از مســیر حقوقی در حال 
انجام است. از به نظر ما مشکل چهارمحال 
و بختیاری نداشــتن تصفیه خانه مناسب 

است.
اســتاندار اصفهــان در خصــوص ابلاغ 
مصوبات ســفر ریاست جمهوری به استان، 
خاطر نشــان کرد: ۱2 مرداد ماه بخشی از 
مصوبات ســفر ریاست جمهوری به استان 
ابلاغ شــد و در دو مرحلــه اعتبارات لازم 
براساس مصوبات ابلاغ و توزیع شده است. 
در ســفر ریاســت جمهوری 2۱7 مصوبه 
داشتیم که ۱7 هزار و 22۳ میلیارد تومان 

ابلاغ شــد. بــا پیگیری های انجام شــده 
اعتبارات مصوبات حوزه ورزش و جوانان از 
2۱۴ به ۳۴5 میلیارد تومان افزایش یافت.

استاندار اصفهان در خصوص طرح قطار 
سریع السیر عنوان کرد: طرح قطار سریع 
السیر متوقف مانده بود اما با پیگیری های 
انجام شده مجوز تمدید ال سی آن توسط 
شــورای اقتصاد صادر شد. پیشرفت هایی 
مناســبی در طــرح ایجاد شــده، 7 تونل 
به ســرانجام رســیده و 2 هزار نفر نیروی 
انســانی در این پروژه مشغول کار هستند. 
دنبال تامین اعتبار هســتیم تا طرح را به 
مرحله ریل برســانیم. رییــس جمهور در 
ســفر خود اصفهان برای اجرای این طرح 
دستور داد که آوردهای زیادی برای استان 

خواهد داشت.

استاندار اصفهان در نشست خبری عنوان نمود. 

وزارت نیرو متعهد به تکمیل همه پروژه های انتقال آب به اصفهان است

   شهراد شاهرخی طهرانی 
   فعال اجتماعی


